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Wij zijn voor Sint Nicolaas
ruim gesorteerd in:
SCHILDERIJEN

KAPSTOKKEN
MIMISETS
HAARDBANKJES
BUREAU's

LECTUURBAKKEN
MANOUSTOELEN
HEREN FAUTEUILS
DAMES FAUTEUILS
SPIEGELS
LADENKASTJES

T.V.-HOEKKASTJES

T.V.-TAFELS

SIERKUSSENS
TAFELKLEDEN
TAFELLOPERS
SPREIEN

DONSDEKBEDDEN
OVERTREKKEN
HOESLAKENS
DEKENS

SIERKLEEDJES
BADSETS
W.C.-MATJES

POEFS

UTSMAs Meubelhandel
Prov-weg 56-58 - Opende

Telefoon 05946-9218



UITGAVE: VERENIGING PLAATSELIJK BELANG TE OPENDE 

Hoofdredakteur: 

M. v. d. Woude, Julianabuurt 15, Opende, telefoon (05946) - 9132/9312 

Vereniging 

Plaatselijl< Belang 

Bestuu rsvergaderi ngen. 
Het bestuur vergaderde op 31 oktober. Vol
gende vergadering: 11 december. 

Cu lturele Raad. 
De kursus Fijne Keuken in de Huishoudschool 
is afgelopen ( 6 lessen). Er waren voldoende 
deelnemers. 
Volgende vergadering: 30 november. 

Sint Nikolaasfeest. 

Ook dit jaar organiseren De Stjelp, de Midden
standsvereniging Opende en onze vereniging 
het Sint Nikolaasfeest. 
Op zaterdag 2 december, ongeveer half tien, 
hoopt Sint Nikolaas een rondrit door het dorp 
te maken, begeleid door de jeugddrumband 
van Crescendo. 
Om tien uur hoopt hij in De Stjelp te komen. 
Hij verwacht daar de kinderen van 4 t/m 9 jaar. 
Graag zou hij zien, dat deze mooie tekeningen, 
versjes of iets anders voor hem meebrachten. 
In De Stjelp zal een groepje jonge blazers van 
Crescendo het zingen van de kinderen bege
leiden. Sint Nikolaas hoopt ook weer de men
sen van 80 jaar en ouder en de zieken te be
zoeken. 

uit de raad 
geklapt 

De Raad vergaderde op 7 november. Uit de 
agenda de punten, die op Opende betrekking 
hebben. 
Punt 2. Mededelingen. 1 Ged. Staten hebben 
en kele begrotingswijzigingen goedgekeurd; de 
26e wijz., aankoop schuren (van de heer A. 
Overzet; zie nr. 9 (2e jrg.) en nr. 1 (3e jrg.); de 
27e wijz., aanleg rolschaatsenbaan; (zie nr. 4 
(2e jrg.); nr. 8 (2e jrg; onder Ver. Pl. B.));de 
47e wijz., artikel 72 Herv. School (vloerbedek
king, zie nr. 1 (3e jrg.); de 48e wijz., extra 
krediet Openbare Basisschool (vervanging ver
ouderd materiaal, zie nr. 1 (3e jrg.)) 
Punt 4. Extra krediet Openbare Basisschool. 
De Raad besloot op 16 augustus een extra kre
diet beschikbaar te stellen. Het blijkt nu dat 
bij verschillende bedragen de BTW er niet bij 
berekend was. B. en W. stelden voor een aan
vullend krediet van f 671,78 hiervoor beschik
baar te stel len, hetgeen de Raad deed. 
Punt 4. Mortuarium. De Raad besloot op 6 
december 1977 een mortuarium te Grootegast 
te ,laten bouwen. Hiervoor stelde hij een kre
diet van f 215.000,- beschikbaar. 
Ged. Staten hebben de daarop betrekking heb
bende wijziging van de begroting goedgekeurd 
(2 januari 1978). Ondanks het feit dat de be
grafenisvereniging te Doezum niet mee wou 
doen in de jaarlijkse bijdrage van f 10 ,- voor 
elk lid, wilden B. en W. toch het mortuarium 
laten bouwen. De gemeente moest dan de 
meerdere kosten voor haar rekening nemen. 
Er zullen enkele bezuinigingen toegepast moe
ten worden. De gemeente zal tenminste 20% 
in het exploitatietekort bijdragen. 



De tarieven, die in overleg vastgesteld zijn, 
groat f 10,- bijdrage voor elk lid van elke ver
eniging en f 600,- voor het gebruik door een 
niet-I id zullen voorlopig niet verhoogd word en. 
Voor het eenmalig gebruik door een lid van de 
samenwerkende vereniging zal f 50,- verschul
digd zijn. Er zal een commissie ingesteld war
den, die er zich o.a. over zal moeten beraden, 
wat de prijs voor het eenmal ig gebru ik door 
een lid van een niet-samenwerkende vereniging 
(Kornhorn, Opende, Doezum) zal zijn. B. en 

W. dachten aan f 480,- voor een eenmalig ge
bruik. Kosten, naar het prijspeil op 1 juni:
f 185.000,-. Jaarlijkse lasten: f 31.500,-. ln
komsten: f 31.500,-. B. enW. steldende Raad
voor deze voorstel len aan te nemen. Met 1
stem tegen deed de Raad dit.
Zie nr. 4 (2e jrg.)).
Toegvoegd punt. B. en W. stelden voor de ge
deeltelijk afgebrande woning (Prov. weg 139)
in beperkte mate op te knappen. Kosten:
f 20.000,-, de Raad aanvaardde dit voorstel.

E E====. 

=========allerlei·=== 
Bijeen komst, belegd door de Subcommissie 
Landinrichting ZWKw in De Stjelp op 16 ok
tober. 

Op 23 september 1976 heeft Opbouwwerk 
ZWKw, samen met de Ver. Pl. 8., een bijeen
komst in Eben-Haezer belegd om inlichtingen 
over de Landinrichting ZWKw te verstrekken. 
Daarna is op 8 juni 1978, ook in Eben-Haezer, 
een bijeenkomst belegd door de Subcommissie 
Landinrichting ZWKw om inlichtingen te ge
ven over de drie plannen,die zij opgesteld had. 
Zie: De Keuvelaar, nr. 10 (2de jrg.), biz. 7 evt. 
In deze bijeenkomst wilde de Subcommissie 
de inwoners gelegenheid geven hun mening 
te geven over deze drie plannen of zoals dat 
tegenwoordig heet, gelegenheid geven tot in
spraak. 
Het gesprek stand onder leiding van de heer 
H. Ruitenberg van de Stichting Opbouwwerk
ZWKw. Deze Stichting leverde ook de notu
liste. Alie op- en aanmerkingen, die mondeling
en schriftelijk binnen komen, warden onder
de aandacht van de Subcommissie - gebracht.
Deze kan daar dan rekening mee houden.
Er waren ruim 30 inwoners van Opende aan
wezig, waaronder onze beide raadsleden. Van
de 21 !eden van de Subcommissie waren er 7
aanwezig, waaronder onze burgemeester; van
het secretariaat ervan twee. Verder nog een
iderde) lid van de Raad.
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De beide leden van het secretariaat en een aan
tal !eden van de Subcommissie gingen in op 
vragen, op- en aanmerkingen, die er te berde 
gebracht werden. Aan het eind merkte een der 
aanwezigen op, dat op een na, alle vraagstel
lers boeren waren. Hier volgt een samenvatting 
van de vragen en van de antwoorden. 
Vraag. Waar wilt U met de boeren heen, die er 
uit moeten? 
Atwoord. Er is uitgegaan van de ontwikkeling 
in de laatste tien jaren voor de bepaling van 
die in de volgende jaren ( Onderzoek van het 
Landbouw- Economisch lnstituut, L. E.I., be
rekening voor de tijd 1977-1984). Bij de Land
inrichtingsplannen is re ken ing gehouden met 
de gewone verwachte ontwikkeling. Er zal een 
aantal bedrijfshoofden afvloeien, doordat er 
geen opvolgers zijn of doordat zij een ander 
beroep als hoofdberoep kiezen. 
Vraag. Beheersovereen komsten zul len vrijwil
lig gesloten kunnen warden. Is in Plan1 nog 
mogelijkheid tot wijziging? 
Atwoord. Het Streekplan voor de prov. Gro
ningen is in juni opgesteld. Het Proviciaal Be
stuur is voor Plan 111. In het Streekplan war
den percentages genoemd. Later heeft men 
toegegeven dat wijzigingen mogelijk moeten 
zijn. 
De boeren moeten ook rekening houden met 
de bestemmingsplannen van de gemeenten. 



Oeze moeten nog gemaakt warden, daar de 
Landinrichting nog aan de gang is. 
De relatienotagebieden zijn nu gekoppeld aan 
de Landinrichtingsplannen. Ook als er niets 
gebeurt wil het Rijk relatienotagebieden. De 
verantwoordelijkheid daarvoor ligt niet bij de 
Subcommissie, maar bij de Overheid. Vraeger 
waren er in de ruilverkavelingsgebieden ook 
gedeelten, waarin geen werken werden uitge
voerd. Voor de boeren daar werd n iets gedaan. 
Oit werd niet eerlijk geacht. Daaram zullen nu 
beheersovereen komsten mogel ij k gemaa kt 
warden. Een ander lid van de Subcommissie 
zei dat bij het opstellen van de plannen reke
ning is gehouden met de cijfei"s van de provin
cie. Hij meende dat er weinig in verschoven 
kon warden. Maar als er niets gebeurt, zullen 
de gemeenten in hun bestemmingsplannen er 
rekening mee moeten houden. 
Nog weer een ander lid zei. dat in de Ooelstel
lingennota van het ZWKw de nadruk is gelegd 
op ruilverkaveling en landschapsbehoud. De 
bestemmingsplannen van de gemeenten had
den al klaar moeten zijn. De gemeentebestu
ren zijn tegen de cijfers van de Ooelstellingen
nota van de provincie. Een gemeenteraad kan 
het plan van de Subcommissie als bestemmings
plan buitengebied aannemen. Het wordt eerst 
ter visie gelegd. Oat betekent dat men er be
zwaren tegen kan indienen. 
Als er bestemmingsplannen voor de buitenge
bieden zijn, zal er toch meer vrijheid voor de 
boeren zijn dan nu. 
Het is van groat belang dat de bevolking nu 
kiest voor een van de plannen. 
Vraag. Er wordt vaak zo gepraat, dat men gaat 
denken dat er geen gezonde bedrijven in het 
ZWKw zijn. Oat is ergerlijk. Kan een boer zijn 
bedrijf in een relatienotagebied verkopen en 
met subsidie, in een wit gebied (dus zonder 
belemmeringen) een ander kopen7 

Antwoord. Er zijn in het ZWKw wel goede 
boerebedrijven. Maar gemiddeld zijn ze niet 
optimaal (= zo goed als zij zouden kunnen 
zijn; Red.). In het gele gebied (houtsingelge
bied) kan dit niet. Het aanvaarden van een be
heersovereenkomst is vrijwillig. Vergoeding is 
dus mogelijk. In een relatienotagebied kunnen 
reservaten zijn (ontstaan dus door aankopen 
van de Overheid) of beheersovereen komsten 
gesloten warden. Mogelijkheden voor een an-

der bedrijf zijn er door: 1. Ruilverkaveling. 
Men kan dan grand ruilen met iemand, die wel 
in een relatienotagebied wil wonen. 2. Bedrijfs
verplaatsing. Dit is maar op beperkte schaal 
mogel ijk. De grand van het oude bedrijf moet 
dan door de Overheid aangekocht warden. De 
eerste mogelijkheid is de grootste. Hoe meer 
grand de Stichting Beheer Landbouwgronden 
(S.B. L.) heeft, hoe groter de mogel ij kheden. 
3. Verplaatsing naar de Flevopolders. Maar dat
is maar een beperkte mogelijkheid.
Vraag. Als een boer door een of andere oor
zaak gedwongen wordt zijn bedrijf te verko
pen, hoe zit het dan met de waarde van zijn
grand? De grand zal minder waard zijn, door
dat deze in een houtsingel- of relatienotage
bied ligt. Er zal een groat verschil in prijzen
voor wit of geel land zijn.
Antwoord. Als er een beheersovereenkomst is,
krijgt de boer subsidie. Dan heeft hij hetzelfde
inkomen als de boeren buiten zo'n gebied (in
het witte gebied dus).
Maar wordt de grond minder waard? Er zijn
nu ook verschillen in de prijzen van de grand.
De S.B.L. koopt de grond voor de prijs, die
buiten dat gebied geldt. Maar als er geen be
heersovereenkomst is, is er geen vergoeding.
Dan koopt de S. B. L. n iet voor hogere prijzen
aan. Er is in principe onteigening mogelijk vol
gens art. B van de Ruilverkavelingswet.
Voor de herinrichting is nog geen algemene
wet. Dus op grand daarvan is er nog geen mo
gel ijkheid. tot onteigening, Er zijn twee herin
richtingswetten, nl. een voor Midden-Delfland
en een voor Oostgroningen (de Veenkolonien).
Voor het ZWKw zal wel geen herinrichtingswet
komen. Dit is landinrichting. Maar een Landin
richtingswet is er nog niet. De Subcommissie
moet aangeven wat zij de meest gewenste
vorm vindt.
Vraag. Kunnen er bioindustrieen gesticht
warden?
Antwoord. Door het ontbreken van bestem
mingsplannen kan dit overal nu. In bestem
mingsplannen van de gemeenten, op grand van
de wet op de Ruimtelijke Ordening, zal dit
geregeld moeten warden. Daarover zal overleg
met de boeren gevoerd moeten word en.
Wat andere belemmeringen betreft: er mogen
nu al geen houtwallen zonder vergunning ge
kapt warden. Allerlei beperkingen hebben met
de Landinrichting niets te maken.
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AUTO'S
ZOWEL NIEUW ALS OCCASIONS
U slaagt bij ons altijd goed en vertrouwd

Reparaties
VERDER ALLE AUTO-ACCESSOIRES

Gulf

Bezine Laadstation

Taxi

Wijma's Autobedrijf
Provincialfwey 68 OPENDE

Telefoon 05946 9118

profijtspaarbewijzen
met klimmende rente tot over het 5e spaarjaar 11%
rente Ie jaar 5% rente 2e jaar 6 ï/2°/0

rente 3e |aar 8 % rente 4e jaar 9 l/^%

rente 5e jaar 1 1 % Uw spaargeld + rente
blijven dagelijks opvraagbaar

spaar-en voorschotbank
surhuisterveen harkema opende (gr.)

torenplein 7 warmoltstrjitte 1 prov. weg 153
tel. 05124-1925* tel.05124-1591 tel.05946-9406



Vraag. 2400 ha relatienotagebied (Plan I) in 
het ZWKw is veel in verhouding tot andere 
gebieden in Graningen. Kan er niet meer land 
,,wit" gemaakt warden? 

Antwoord. De relatienotagebieden zijn gezocht, 
waar ze waren, zodat niet gezegd kan warden, 
dat het ZWKw overbedeeld is. 
Vraag. Er zullen altijd kosten voor de boer 
zijn. Maar betalen de burgers mee in de kosten 
van de Landinrichting. 
Antwoord. Ruilverkaveling is wat anders dan 
Kavelruil. Bij een Ruilverkaveling gaat het in 
hoofdzaa k over verbeteringen voor de land
bouw. Dan wordt gekeken naar de werken, die 
uitgevoerd moeten warden. E:r wordt een plan 
opgemaakt. En daar moet overgestemd warden. 
Dan wordt de bebouwing buiten het ruilverka
velingsblok gehouden, zodat in hoofdzaak de 
boeren stem men. Het stem men is niet verplicht. 
Alleen de u itgebrachte stem men word en geteld. 
Bij de uitvoering van het plan zijn de kosten 
van de wer ken voor de land bouw, voor een 

deel voor de boeren. Rijk, Pravincie en Ge
meenten beta I en mee (Subsidies, wegen, recre
atie, natuurbehoud enz.). De burgers betalen 
dan mee uit de belasting. 
Vraag. Komt er bos in het witte gebied tussen 
de plaatsen in Opende-Zuid en de Leidijk? 
Antwoord. De grand ervoor moet vrijwillig 
verkocht warden. De grand, die voor bosbouw 
gebruikt zal worden, moet in mindering ge
bracht warden op het relatienotagebied. 
Vraag. Doordat de houtsingels gespaard moeten 
blijven, wordt er ook veel grand onttrakken 
aan de landbouw. Breedte van de houtwal: 2 
m. + breedte van een straok erachter, afgezet
met prikkledraad: 1 m. Deze grand zou bij het
relatienotagebied moeten horen.
Laat de mensen, die houtwallen willen, ze ook
onderhouden. Een andere vraagsteller zei: Geen
houtsingels bij de boerderijen, a Ileen bosjes bij
de dorpen.
Antwoord. Nu graeien die houtwallen door,
doordat ze n iet onderhouden warden. Vraeger
werden ze wel onderhouden. Een draad er
Ian gs spannen na het kappen moet, omdat an
ders het vee er aan gaat vreten.
Er is vergoeding voor het onderhoud mogelijk
en ook voor de meter achter de draad. De
houtwal len door vrijwi I ligers laten onderhou
den is niet wenselijk. Hoe doen die mensen

het? En wat zegt de boer dan7 
Er is een ploeg langdurig werklozen, die nu de 
houtwallen opknapt. Deze mensen werken tot 
tevredenheid van de boeren. Er is nu al een 
wachtl ijst van aanvragers. Een meter achter de 
houtwal uitsparen is niet nodig. De straok kan 
smaller. Later is de draad niet meer nodig. Het 
verdient aanbeveling de vergoeding voor het 
onderhoud van de houtwallen te bestemmen 
voor het werk van de ploeg langdurig werklo
zen. 
Vraag. Nog eens werd er op gewezen, dat in 
het ZWKw zo'n groot deel relatienota- en 
houtsingelgebied zal moeten warden. De boe
ren krijgen wel vergoeding, maar kun vrijheicJ 
wordt aangetast. Er zou al veel verbeterd kun
nen warden, als er niet vraeg in het jaar eieren 
geraapt werden. Als de vogels dan kunnen 
broeden, zouden ze klaar zijn voor het maaien. 
Antwoord. Oo k aan al le verlangens van de 
natuurl iefhebbers wordt niet voldaan. Er is 
veel meer, dat bewaard zou moeten blijven. 
Er zu I len grate veranderi ngen komen. Wordt 
er dan rekening gehouden met het landschap? 

Om bij elven sloot de heer H. Ruitenberg de 
bijeen komst. 

De collecte voor het Geestelijk Gehandicapte 
Kind bracht op f 500,-. 

Dit jaar viert de Bestuurscommissie Zuidelijk 

Westerkwarier haar 10-jarig bestaan. Deze Be
stuurscommissie wordt gevormd door de ge
meentebesturen van Grootegast, Leek, Marum 
en Oldekerk. Tijdens de bijeenkomsten van 
deze commissie (eenmaal per maand) wordt 
bespraken hoe en op welke wijze zaken welke 
het tota le zuidel ij k westerkwartier aangaan, 
gemeenschappelijk kunnen warden aangepakt 
of hoe we daar met el kaar op kunnen reageren. 
Zo hebben we met el kaar gesprekken gevoerd 
met de verschillende ministeries en het provin
ciaal bestuur over onderwerpen als verdubbe
ling van de Rijksweg Groningen - Drachten 
de prablemen van de werkgelegenheid, de land
inrichting, het openbaar vervoer, en dergel ij ke. 
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geregeld in Opende 

VERSE GROENTEN 

EN FRUIT 
Bestel vroegtijdig uw FRUITMANDEN 
voor de feestdagen. 

JAN DE HAAN'S 
RIJDENDE GROENTEN- en FRU/TWINKEL ·SUR HU IS TE R VEE N 

telefoon 05124-2186 

Vrijdag 22 december 

CAFE EL GA 
• Ook voor Uw

drailkje thuis Provincialeweg 66 - Opende - telefoon 05946-9012 



De Bestuurscommissie Zuidelijk Westerkwar
tier kan echter geen besluiten nemen. Deze 
moeten worden genomen door de gemeente
raden of kolleges van burgemeester en wet
houders. 
10 jaar Bestuurscommissie was aanleiding, zo 
vonden we met elkaar, om eens de aandacht 
op ons gebied te vestigen. We hebben dat ge
daan door het organiseren van een feest in de 
Kruisweg te Marum en het samenstellen van 
een boekje over het zuidelijk westerkwartier, 
wat de naam kreeg ,,Een karig brood en een 
halfvol le kom". D it boekje is bij de boekhan
del te koop. 
Tenslotte zal op 1 december aanstaande in de 
sporthal ,,De Leegens" te Grootegast, een ge
hele dag worden gewijd aan de landbouw en 
de economische mogelijkheden van het zuide
lijk westerkwartier onder de titel ,,Het Zuide
lijk Westerkwariter waarheen?". Het program
ma voor deze dag vindt U hieronder. 
De aanvang- en sluitingstijden (namelijk aan
vang half tien en einde vier uur) zijn zo gekozen 
dat ook de landbouwers deze dag kunnen 
meemaken. De toegang is gratis en iedereen is 
welkom. Nu we met elkaar beslissingen zullen 
moeten nemen welke mede de toekomstige 
ontwikkeling van ons dorp zullen gaan bei'n
vloeden, bijvoorbeeld de landinrichting, wil ik 
op deze wijze u op de mogelijkheid tot het 
bijwonen van deze dag wijzen. 
De redaktie van ,,De Keuvelaar" heeft mij ge
vraagd dit te doen, ik hoop dat vele inwoners 
uit Opende en omgeving op 1 december in de 
sporthal ,,De Leegens" aanwezig zullen zijn. 

Met hartelijke groeten 
de burgemeester van Grootegast, 

J. Verbree.

ET ZUIDEUJK WESTERKWARTIER, 

WAARHEEN?" 

Dit is het thema van een studiedag op vrijdag 1 
december a.s., georganiseerd door de Bestuurs
commissie Zuidelijk Westerkwartier in het ka
der van haar 10-jarig jubileurri. 
De bedoeling van deze dag is de ontwikkeling 
van het Zuidel ij k Westerkwatier ter diskussie te 
stellen. Hiertoe is een aantal deskundige inlei
ders u itgenodigd, die hun visie op de agrarische, 

sociaal-econom ische en landschappel ijke ont
wikkel ing van het ZWK zullen geven. Voorts 
zullen de aanwezigen in de gelegenheid wor
den gesteld hun visie te geven door m iddel van 
een forum diskussie, onder voorzitterschap 
van de Commissaris der Koning in in de provin
cie Groningen, mr. E. H. Toxopeus. 
De volgende inleidingen zullen worden 
gehouden: 

* ,,HARMONIE EN CONFLICT IN LANDE
LIJKE GEBIEDEN"*

lnleider: Prof. dr. ir. J. de Hoogh, hoogleraar 
in de algemene landbouweconomie aan de 
Landbouwhoogeschool te Wageningen. 

* ,,PLAATS EN FUNKTIE VAN HET ZWK
IN HET NOORDEN DES LANDS"*

lnleider: Ors A. Jelsma, direkteur van het 
Landbouw Economisch-Technologisch lnsti
tuut Groningen. 

* ,,HET ZUIDELIJK WESTERKWARTIER,
WAARHEEN?" *

lnleider: Prof. ir. A. Maris, direkteur van het 
Landbou Economisch lnstituut te 's Graven
hage. 
Het forum zal, naast de h ierboven genoemde 
inleiders bestaan uit: 
mr E. H. Toxopeus 
C. Hoogstraten

T. Meijer

mr. Th. P. Zwart 
B. Kingma
J. Berends

- voorzitter 
- I id college van gedepu-
teerde staten van Gro-
ningen

- I id college van gedepu
teerde staten van Gro
ningen

- burgemeester van Leek
- argrarier te Marum
- argrarier te Zevenhui-

zen

Plaats: Sporthal ,,De Leegens", Provincialeweg 
143, Doezum. 
Aanvang: 09.30 uur. 
Einde: plm. 16.00 uur. 
Toegang: de bijeenkomst is voor een ieder gra
tis toegan kel ij k. 
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Zakelijke Ouderavond van de Openbare 
Kleuter- en Lagere School 

Op maandag 30 oktober j.l. hebben de Open
bare Kleuter- en Lagere School voor het eerst 
samen de jaarlijkse zakelijke ouderavond ge
houden. Helaas was de opkomst van de ouders 
een beetje teleurstellend. Deze gezamenlijke 
ouderavond, die in het teken van de integratie 
van Kleuter- en Lagere School stand, verliep 
als experiment nog een beetje onwennig maar 
zal toch zeker een reden zijn om op de inge
slagen weg voort te gaan .. 
Mevr. H. van der Heiden, voorzitster van de 
oudercommissie van' de Kleuterschool startte 
met het zakelijke gedeelte van de Kleuter
school. Het verslag van de sekretaresse werd 
goedgekeurd en de kascom m issie, bestaande 
uit de dames Masterman en l<iestra , bevon
den de kas van mevr. A. Zuur in orde. Namens 
de Kleuterschool zal mevrouw E. Plaisier het 
komend jaar in de gezamenlijke kascommissie 
zitting nemen. 
De heer M. Dooyes, voorzitter van de ouder
commissie van de Lagere School, behandelde 
vervolgens het zakelijk gedeelte van de Lagere 
School. Het verslag van de sekretaris werd 
eveneens goedgekeurd en de kascommssie, de 
heer van der Ve Ide en Mevr. A. Booy, bevon
den de kas in orde. Namens de Lagere School 
zal de heer Snip het komend jaar in de geza
menlijke kascommissie zitting nemen. 
De ouders verklaarden zich akkoord met het 
huishoudelijke reglement en met het nieuwe 
financiele beleid. 
Na mededelingen van de voorzitter en de bei
de hoof den� en de koffiepauze, werden de 
nieuwe oudercommissieleden gekozen. 
Voor de oudercommissie van de Kleuterschool 
traden mevr. A. Zuur en de heren A. Gjaltema 

en Uildersma af Zij werden opgevolgd door 
de dames A. Top en B. van de Weide en de 
heer S. de Haan. 
Voor de oudercommissie van de Lagere School 
traden de heren G. Dijk (Zuid) en D. Kiestra 
(Oost) af. Hun plaats werd resp. door de he
ren J. Bos en A. Postmus ingenomen. Mevr. 
Gjaltema bleef voor een 2e periode van 3 
jaar aan. De scheidende oudercom m issieleden 
en de kascommissies werden door de voorzit
ter bed an kt voor het werk dat z ij voor de 
school gedaan hadden in het afgelopen jaar. 
Na dit zakelijk gedeelte sprak Mevr. Talsma 

'van het KLOS over de integratie van Kleuter
en Lagere School. Na haar inleiding was er 
voor de ouders gelegenheid tot vragen stellen. 

Yvonne Hakkennes 
sekretaresse oudercommissie 

Openbare Lagere School 

STICHTING PEUTERSPEELZAAL 

OPEN DE 

De peuterspeelzaal ,,Bennewille" wordt vanaf 
augustus 1978 bezocht door twee groepen 
peuters, varieerend in de leeftijd van 2½-4 jaar. 
Elke groep bestaat gemiddeld uit ongeveer 14 
kinderen; Mevrouw Pama is de leidster en voor 
iedere ochtend, maandag/woensdag endinsdag/ 
vrijdag, is een van de vier moeders of beter een 
,,peutermoeder" en drie ex-moeders van peu
terspeelzaalkinderen, bereid om mee te helpen 
als hulpleidster. Verder werkt iedere moeder 
die een peuter op de speelzaal heeft volgens 
een rooster, een ochtend mee. 
Zo langzamerhand krijgt de speelzaal een beet
je bekendheid in Opende en omstreken. 
De wachtl ijst van voor de va kantie is er n iet 
meer, bijna ieder kind kan nu tijdig warden 
geplaatst en naar het zich laat aanzien zijn de 
vooruitzichten wat het aanbod van de kinde
ren betreft wel gunstig. 
Ondanks de bekendheid wordt toch nog wel 
vaak de opmerking gehoord dat een kind nog 
lang genoeg naar school moet en waarom nu 
dan al op 2½-jarige leeftijd naar de speelzaal ! 
Om te beginnen: een speelzaal, het woord of 
de aanduiding zegt het al, wil helemaal geen 
school zijn, in die zin dat het kind in de speel
zaal beslist niet iets hoeft te leren. 
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MIEDEMA 

CARAVANS 

Openderweg 30 - OPENDE (Gr.l 
tel. 05946-9414 

Net voordell91te odre, met de 
mee,te 1erv1ce 

lnruil caravans vanaf f 1000,-
Staanplaatsen door het hele land 
100 procent financiering over 60 maand mogelijk 

Sint Nikolaas cadeau's nodig? 

Komt u toch eens bij ons langs. 

We hebben een brede sortering 

in speelgoed, spellen, puzzels, 

poppen, holly-hobby art, veel 

soorten klei enz. 

Speciale aanbieding: 

Bij aankoop van Brut shampoo 
van f 7 ,65 een grote bus 

hairspray van f 6,95 nu geheel 
GRATIS 

FA J.KOOPS 

Provincialeweg 70, Opende Gr. 

Met ingang van januari 1979 

gaan wij de winkel sluiten 

Bij u aanwezige GOUD kronen 

graag voor 15 december in

wisselen 

D. Nieuvvman

Provincialeweg 30 

Opende 

Telefoon 9121 



De peuter kan bezig zijn met andere kinderen, 
of individueel spelen, het kan spelen met speel
goed dat het thuis niet heeft, zoals spelen in 
de poppehoek, in de bouwhoek, met zand en 
water in de speelzaal, met de verkleedkleren, 
enz. Er warden onder leiding van de juf liedjes 
gezongen, muziek gemaakt met zelfgemaakte 
muziekinstrumenten, er wordt geluisterd naar 
een verhaaltje. Soms ,,maken" de peuters wat 
van materiaal zoals papier, klei enz. 
Voor Sint Maarten werden lampions gemaakt 
van babyvoedingsblikken. Er wordt met de 
poppenkast gespeeld en de peuter kan ook 
zelf in dat spel meedoen. 
Allemaal spelmogelijkheden die een gunstige 
invloed kunnen hebben op de ontwikkeling 
van de peuter. Daarbij hoort ook dat iedere 
ochtend een zekere regelmaat vertoont. Dit 
biedt het kind houvast en plezier van herken
ning. De peuter mag echter zelf zijn keus ma
ken en kan zijn eigen tempo bepalen. 
Voor vele peuters is het heerlijk om, al is het 
dan maar twee ochtenden in de week, met 
andere leeftijdsgenootjes te kunnen spelen. 
Het kan gebeuren dat een peuter hieraan nog 
niet toe is op 2½-jarige leeftijd. Een halfjaar
tje wachten of eerst dan toch maar proberen 
is dan het beste. 
Om het speelzaalwerk goed te kunnen laten 
verlopen is het in de eerste plaats noodzakelijk 
dat de ouders (veelal de moeders) zich betrok
ken voelen bij het speelzaalwerk. 
Op het werk van de betaalde leidsters na, 
wordt alles door ouders vrijwillig gedaan. Zo
als het werk in het bestuur van de Stichting 
in de speelzaalkommissie, in de speelgoedkom
missie; het werk van de vaste hulpleidsters, 

Jaarvergadering Vrouwenvereniging 
Opende-Zu id 

Donderdag 19 oktober was de woning van de 
fam. Kompaan weer het strijdtoneel van de 

van de hulpmoeders volgens rooster en de 
werkzaamheden van alle moeders om het ge
bouw schoon te houden Er wordt meegehol
pen met bijzondere aktiviteiten zoals ouder
avonden, werkavonden en alle andere voor
komende werkzaamheden warden met elkaar 
door de ouders verricht. 
Ook vanuit financieel oogpunt gezien is het 
in de tweede plaats noodzakelijk dat veel door 
de ouders zelf ter hand wordt genomen. Van
daar ook dat alle speelzaalmoeders de eerste 
week van november hebben meegewerkt aan 
de aktie ,,Jantje Beton". Het totaal opgehaald 
bedrag bedroeg f 445,65. Vanaf deze plaats 
hartelijk dank aan alien die door middel van 
een gift in de col lectebus h ieraan hebben mee
gewerkt. 
Voor Opende is de Stichting Peuterspeelzaal 
in de gelegenheid gesteld om via deze inzame
ling de kas van het Nationale Jeugdfonds en 
de eigen kas (tekorten) aan te vullen. De helft 
van het bovenstaande bedrag mag de peuter
speelzaal voor eigen gebruik besteden. Het is 
de bedoeling om van dit bedrag t.z.t. nieuw 
speelgoed te kopen. 
Het is ook mogelijk de speelzaalaktiviteiten te 
steunen door middel van het donateurschap. 

Verder is een ieder vrij om, of voor eventuele 
plaatsing van een peuter of uit belangstelling 
voor wat daar nu aan de Drachtsterweg 14 ge
beurt, een kijkje te komen nemen. 
De speelzaal is geopend op maandag-,dinsdag-, 
woensdag- en vrijdag morgens van 8.30-11.30 
uur. Voor verdere informatie kan men terecht 
bij de secretaresse van de Stichting: Mevr. A. 
van Duuren, Parkweg 25, tel. 9359. 

Vrouwenvereniging Opende-Zuid. Op het pro
gramma stond de jaarvergadering, natuurlijk 
als vanouds onder leiding van Mevr. Kompaan. 
De opkomst was uitstekend: 15 dames waren 
aanwezig en daarmee was de woonkamer dan 
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oak goed vol. Mevr. Kompaan opende de ver
gadering en heette alle dames hartelijk wel
kom. Het financiele gedeelte kwam het eerst 
aan de beurt. De beide rekenexperts, de dames 
H. Pama en S. Pama, hadden zich over de kas
gebogen voor de jaarlijkse controle. Met twee
dergelijkt;, deskundigen aan het roer kan er
natuurlijk weinig misgaan: de kas was dan oak
in orde. Het tweede punt was, dat Mevr. J. v.d.
Velde moest aftreden als penningmeesteresse
Zij was echter we! herkiesbaar en zij werd dan·
oak met algemene stemmen herkozen
Na alle technische zaken vie! een k�p koffie
wel in de smaak, vooral oak, omdat het gebak
zelfs niet ontbrak. Het was inmiddels tijd ge
worden voor het wat luchtiger gedeelte van de
avond. Er werd begonnen met 4 spelletjes bin
go. Voor elk spel werden er 3 prijzen uitge
loofd, want het dient gezegd, dat de vrouwen
vereniging wat voor zijn !eden doet.
Na een tweede kop koffie stond er een verlo
ting op het programma. Mevr. K. Boonstra
ging met de eerste prijs strijken, mevr. J. Drost
werd tweede en mevr. de Vries eervol derde
Tot slot was er het pak met vele knopen, ee�
spel dus, dat uitsluitend geschikt is voor da
mes met stalen zenuwen en scherpe nagels.
Mevr. Kompaan bleek het meest over die eigen
schappen te beschikken, maar wat kan er ook
anders verwacht warden van een voorzitster
Het was inmiddels 10 uur geworden en ee�
mooie tijd om er een punt achter te zetten.

Mevr. A. Dijk-Elzinga. 

REDAKTIE 

P. Delhaas, Provincialeweg 73, tel. 9250

J.M. v.d. Harst,Drachtsterweg5, tel. 9153

Mevr. J.G. Jagersma-Reinders, Bosweg 15 

Mej. R. C. Mous, Provincialeweg 82. 

W Mud, Alkemastraat 16, tel. 9557 

M. v.d. Woude, Bossingel 10, tel. 9132

K. v.d. Meulen, Sjal!emastr. 42, tel. 9432
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VROUWENVERENIGING 
,,OPENDE OOST" 

Het was op 4 november j.1. een gezellige druk
te op onze gehouden ,,Bazar". Om half tien 
stonden de eerste ,,klanten" al voor de deur 
en even na deze tijd ging de deur open. E; 
werd eerst nag wat rondgekeken wat er alzo 
gemaakt was. Er werden loten verkocht en 
daar kon je een prachtig gehaakt sprei op 
winnen en zo was er een mooie lapjesdeken 
waarvoor je oak loten moest kopen om die te 
kunnen winnen. Verde·r was er een hele mooie 
pop (die aangekleed was door Mevr. Spoelman) 
waarvan je de naam moest raden. Zij heette 
,,Johanna" en Mevr. v.d. Laan uit Peebos was 
de enige die de naam geraden had, dus zij ging 
met de pop naar huis. 
Meneer de Boer uit Marum had de naam geko
zen en de enveloppe waarin de naam verbor
gen zat werd pas om 5 uur door Dhr. de Boer 
zelf open gemaakt en zo werd dus de naam be
kend gemaakt. 
Er stond een bonenpot en hier ging het om 
het gewicht van de bonen die tussen de knik
kers zaten. Er zaten 1600 gram bonen in en 
Mevr. Pama-Gjaltema zat er het dichtst bij met 
1580 gram. Zij won een mooi ontbijtlaken. De 
grabbelton was ook groot sukses, want om 
half twaalf was de ton al leeg, maar dat was 
geen probleem want tussen de middag werden 
door enkele dames nog gauw pakjes gemaakt 
en zo hadden wij om half twee weer een voile 
ton staa_n en hierna kon met de middag ver
koop warden begonnen. 
Maar de middag werd niet zo druk als de och
tend, want 's morgens was het een drukte van 
belang en zag je met zienderogen de spullen 
inslinken. lnmiddels was het rad van avontuur 
ingeschakeld en daar werd gretig gebruik van 
gemaakt zowel door de oudere dan wel de 
kleinere onder de aanwezigen. 
Er werden taarten-touwstaarten-kussens-pak
ken koffie-beesten en nog meer leuke attrak
ties ingezet op dit ,,rad". Je kon gezellig kof
fie en thee drin ken. 
Als je daar gebruik van wilde maken kon je 
even op het toneel zitten en gelijk vanuit de 
hoogte de hele toestand overzien en lekker ge
nieten van deze drank. 
En ondertussen I iep het tegen 5 uur en hadden 



wij de meeste mensen wel gehad en voor wij 
tot de balans overgingen werd er eerst nog wat 
nagepraat en konden wij ook even genieten 
van een kopje koffie. We kunnen wel terug 
zien op een goede verkoop en zijn met z'n al
ien di k tevreden over deze dag. Er is aan zo'n 
verkoop een hoop aan vooraf gegaan en we 
hebben met z'n alien een berg werk moeten 
verzetten, maar als het dan eenmaal zover is 
dan is alle ,,leed" weer gauw vergeten. Of wij 
volgend jaar weer een verkoop houden is nog 
niet bekend maar dat is ook nog zo ver weg, in 
ieder geval komt er wel iets maar wat dat is 
wordt dan vanzelfsprekend bekend gemaakt, 
voorlopig houden wij onze normale contact
avonden weer en ontvangen op donderdag 23 
november de dames van zuid weer om samen 
weer een gezellige avond te hebben met o.a. 
Bingo. En hierna krijgen wij dan weer onze 
terugkerende Sinterklaasavond, maar hier kom 
ik nog nader op terug. 
Tot besluit nog even de nummers van de ge
wonnen artikelen. Het witte gehaakte twee-

persoons sprei op nr. 82. De poef (stof) nr. 36-
poef (stof) nr. 1 poef (gebreid) nr. 58. Lapjes
deken op nr. 147. De kangeroe op nr. 73. 

R ie Batstra. 

CRESCENDO's MUZIEKRUBRIEK 

In het septembernummer besteedden we aan
dacht aan het in juli gehouden Wereld Muziek 
Concours te Kerkrade. Oat was het laatste op
treden voor de zomervakantie. Op 4 augustus 
startten we met het eerste optreden na de va
ka ntie. Oat was voor de Stjelp aan het eind 
van de spelweken. Daarna volgden in de maan
den augustus, september en oktober een reeks 
optredens waarvan de meeste in de maand 
september vanwege de aktiviteiten van diverse 
winkeliersverenigingen. Zo werd er onder meer 
opgetreden in Vlissingen, Haren, Garijp enz. 
Daarmee is de lijst nog niet af want ook in no
vember zijn er nog een tweetal optredens na
melijk te Veenendaal en Nieuwegein. 

N I E  UW ! ! ! ! ! 

Doorlopend behaaglijke warmte door de handige 

HANDVERWARMERS 

gegarandeerd ongevaarlijk in uw zak te dragen en U heeft nooit last 
van koude handen. 
Ook ideaal op de brommer of fiets of voor mensen met rugklachten. 
Een pracht cadeau voor iedereen. 
De prijs is slechts ................................... f 10,00 

Eiing_aS 
HERENMODES EN MAATKLEDINGBEDRIJF - OPENDE (GR.) 

Telefoon 05946 - 9090 
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Naast deze optredens van de showband is ook 
de jeugddrumband in het afgelopen seizoen 
aktief geweest. Op het eerste konkours wat zij 
bezochten te Uithuizermeeden behaalden deze 
groep een tweede prijs in de jeugddivisie. Een 
goede prestatie die het mogelijk maakt dat de 
toekomst met een gerust hart tegemoet kan 
warden gezien. Door ervaring zal men nog veel 
moeten leren maar de eerste stappen zijn gezet. 
Er werd naast een optreden in ons eigen dorp 
ook opgetreden in Grootegast tijdens de zwem
vierdaagse. In de maand december zal door de 
jeugddrumband nog een optreden in Opende 
warden verzorgd ter ere van de intocht van 
Sint Nikolaas die op 2 december De Stjelp zal 
bezoeken. 
lnmiddels is er ook gestart met een kursus 
voor fanfare !eden. Een tiental hebben aan
vankelijk een basis kursus, gegeven door J. 
Overzet, gevolgd. Momenteel zitten zii, tesa
men met een aantal jeugdfanfare !eden op een 
door de muziekschool ,,Het Westerkwartier" 
te Leek verzorgde kursus. Deze kursus wordt 
gegeven in Opende op maandag- en dinsdag
avond. Ook voor de drumband worden er een 
aantal nieuwe leden opgeleid, deze groep wordt 
geleid door G. Wiersma. Momenteel wordt er 
nog zonder trommen gewerkt maar wanneer 
men doorgaat in het huidige tempo zullen de
ze leerlingen het volgende jaar hun eigen trom 
kunnen bespelen. Dan wordt het voor deze 
leerlingen zaak marcherend hun nummers te 
brengen zodat zij zich op de straat kunnen 
vertonen. Vooreerst echter is het nog n iet zover. 

VOLLEYBALL-NIEUWS VAN VVDSO! 

Mocht U de i ndru k hebben gekregen, dat er 
binnen de volleybalclub niets noemenswaardig 
gebeurde, omdat U er in de Keuvelaar niets 
meer over kon lezen, nou dan heeft U het 
goed mis! 
Vorig seizoen 3 teams in de Nevobo-competi
tie, waarvan alleen heren 2 redelijk hoog mee
draaide, was nu niet zo'n geweldig succes, 
maar het lijkt dit seizoen heel wat beter. 
VVDSO doet nu met liefst zes (ja 6!) teams mee 
in deze competitie, waaronder 2 jeugdteams. 
Heren I draait erg hoog mee; door redelijk 
goed spel, vooral wat verdediging en opbouw 
betreft is dit team voor de topploegen in de 
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eerste klas erg moeilijk te verslaan. Hoewel het 
team eigenlijk maar uit zeven spelers bestaat, 
mag U een hoge positie op de ranglijst ver
wachten. De wedstrijd op 23 november (in 
S'veen) tegen MAC zal het bewijs moeten !e
veren. 
Dames I; het team dat vorig seizoen in de laat
ste wedstrijd aan degradatie ontsnapte, bl ijkt 
dit seizoen goed mee te kunnen. Een hoge 
klassering is nog niet te verwachten, maar een 
goede positie in de midden moot is haalbaar. 
Door een geweldige inzet en goede trainings
opkomst gaan deze dames steeds beter spelen, 
waardoor de toekomst er goed uitziet. 
Heren 11 staat, evenals vorig seizoen, hoog ge
noteerd op de ranglijst. Hoewel de trainingsop
komst niet geweldig is, weet dit team door 
zijn grote routine elk jaar opnieuw hoog te 
eindigen. Ook dit seizoen verwachten we weer 
erg veel ! 
Dames 11 bestaat voor het grootste dee! uit 
speelsters, die voor het eerst in de competitie 
meespelen. Hoewel de stand op de ranglijst 
niet rooskleurig lijkt (maar bekijk het aantal 
gespeelde wedstrijden maar eens), speelt dit 
team een aantrekkelijk soort volleybal en zal 
daardoor. ook hoog moeten kunnen eindigen. 
De jeugdteams zijn nieuw binnen onze 
vereniging. Het meisjesteam mist vooral erva
ring en moet dit eerste seizoen in de wedstrij
den tegen ervaren teams als VCS, Set 'm Op 
en Luvo leergeld betalen. 
Door veel inzet en training moet het voor dit 
team echter mogel ij k zijn om de rest van de 
wedstrijden veel punten te verzamelen ! 
Het jongensteam speelde voor de competitie 
een erg goed VCS-toernooi en er werd dan 
ook nogal wat van dit team verwacht. In dit 
team zitten nogal wat talentvolle spelers, maar 
jammer genoeg zijn enkele knapen die de 
noodzaak van hard en serieus trainen n iet in
zien, en ook in de wedstrijden te weinig con
centratie tonen. Jongens, doet er wat aan en 
knok mee om die eerste plaats! 
Een groep die niet vergeten mag warden, is 
de mini-volleybalgroep. Deze aller jongste le
den van VVDSO warden op een speelse ma
nier de eerste beginselen van de vol leybalsport 
bijgebracht. Gezien het enthousiasme, dat in 
deze groep heerst, rekenen we op aanvoer van 
talentvolle spelers en speelsters voor de jeugd
teams. 
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Voor heerlijke OLIEBOLLEN
en ijstaarten.

GRAAG VROEGTIJDIG BESTELLEN!

naar

SNACKBAR "DE VIERSPRONG"
OPENDE-ZUID

telefoon 05946-9136

Mevr. G. Drost-Huizing

Zondags zijn we om 19.00 uur gesloten

>av\ ^^ammen ó
TIMMER- EN AANNEMERSBEDRIJF

Opende (Gr.) - Telefoon 9054

Al Uw

REPARATIE
ONDERHOUD
en

NIEUWBOUW

Tevens handel in
Bouwmaterialen en
IJzerwaren

Tijdens de Sint Nikolaas aktie

vanaf 24 november:
dinsdag 28 nov. en dinsdag
5 dec. ook 's middags open

van 28 nov. t.e.m. 4 dec.
's avonds tot 9 uur open

za. 2dec. en di. 5 dec.
om 5 UUR GESLOTEN

Fa. KOOPS
Provinciateweg 70, Opende Gr.

KOOPT

BIJ ONZE

ADVER -

TEERDERS



Mocht U belangstelling hebben voor het volley- He:re:n 2e klas: 
bal, kom dan eens Ian gs op een maandagavond. l. R.W.F. 1 5-15 
Vooral bij de heren is nog ruimte voor enige 2. V.V.D.S.O. 2 6-13
ervaren volleyballers. 3. S. V. Oerterp 2 5-10
Tot slot de standen van onze 6 teams: 4. Sterke Yerke 4- 9

5.LUVO 2 5- 9
6. H.V.C. 3 4- 5
7. V.C.S. 3 4- 4

Standen kompetitie Surhuister- 8. S.V.S. 5- 2
veen/Marum bijgewe�t t/m 2 no- 9. V.C.S. 4 3- l
vember 1978 10. R.W.F. 2 5- 1

Dames le klas: 
1. H.V.C. 1 5-14 Jongens: 
2. V.C.S. 2 5-13 1. V.C.S. 1 3-9
3. LUVO 1 6-13 2.H.V.C. 4-8
4. S. V. Oerterp 1 6-12 3. LUVO 4-7
5. V.C.S. l 4- 9 4. v.c.s. 2 4-6
6. H.V.C. 2 5- 8 5. Wardy 2-5

V.V.D.S.O. 1 5- 8 6. V.V.D.S.O.
8. M.A.C. l 5- 6 7. Drachten l 1-3
9. C.S.V.M. 6- 4 8. Turfstekers 3-3

S.V. Oerterp 2 6- 4 9. Venen Wimpy 1-0
11. R.W.F. l 5- 3 10. Drach ten 2 2-0
12. V.C.S. 3 6- 2 11. Drachten 3 3-0

Meisjes: 
Dames 2e klas: 1. V.C.S. l 6-18
1. Bakkeveen l 4-11 2. Set'mOp 1 4- 8
2. M.A.C. 2 5-10 3.LUVO 4-7
3. Sterke Yerke 4- 8 4. V.C.S. 2 4- 5
4. Bakkeveen 2 3- 7 5. C.S.V.M. 5- 4
5. LUVO 2 5- 7 6. V.V.D.S.Q. 4- 3
6. S.V. Oerterp 3 6- 7 7. Set 'mOp2 3- 0
7. S.V. Oerterp 4 6- 6
8. Set 'm Op2 3- 5
9. R.W.F. 2 3- 4

10. V.V.D.S.O. 2 1- l

11. C.S.V.M. 2 4- 0

Beren le ldas; 
1. M.A.C. 7-15
2. S.V. Oerterp 1 5-13
3. V.V.D.S.O. l 6-13 ADVERTENTIETARIEVEN 
4. LUVO 1 7-11
5. V.C.S. 2 7-11 lngaande september 1977 
6. H.V.C. 2 7- 9 kwart pagina f 12,50 
7. Set 'm Op2 7- 8 halve pagina f 22,50 
8. C.S.V.M. 7- 4 he/e pagina f40,00 
9. Set 'mOp 3 5- 3 Het tarief voor Heidepykjes 

b/ijft gehandhaafd op f2,50 
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Ra 
termijnplanbrieven 

aan toonder tot 
12%rente! 
Kies nu voor die interessante 
manier van beleggen: via 
Rabobank tenni jnplanbrieven 
aan toonder 
f 1000,- per stuk, en vrij over
draagbaar. U kunt ze probleem
loos schenken aan 
wie en wanneer u wilt 

Hoogste rendement bij 
langste loopti jd want 
de rente over het le jaar is S % 
de rente over het 2e jaar is 6 111 % 
de rente over het 3e Jaar is 8 % 
de rente over het 4e jaar is 10 % 
de rente over het Se jaar is 12 % 

Een gemiddeld 
rendement van 8¼ %! 

\ 

.,..,.�·•·"�-· 
. .  

De Rabobank tennijnplanbrief (f 1000,-) 
is steeds na 1 jaar verzilverbaar, het 
bedrag is, verhoogd met rente op rente: 

na 1 jaar f 1050,-
1
5%) 

na 2 jaar f lll8,25 6 1/1 %)
na 3 Jaar f 1207,71 8 %) 
na 4 jaar f 1328,48 (10 %) 
na 5 Jaar f 1487,89 (12 %) 

Er zijn ook termijnplanbrieven 
aan toonder van f .5000,-

Verkrijgbaar bij de 
RABOBANK 
"GROOTEGAST _ OLDEKERK"Rabobank lllfl Kantoren te Grootegast, f.all 
Kornhorn, Niekerk en Opende 

geld en goede raad 



V. V. OPENDE

1.v.m. een onlangs doorgevoerde mutatie in de
bestuursbezetting van onze voetbalvereniging
geven wij U volledigheidshalve enkele gegevens
van de huidige bestuursleden:

Voorzitter: Ohr. P. Delhaas, Prov. weg 73 te 
9865 AC Opende. Tel. 9250 
Sekretaris: Ohr. H. Kraaijinga, Alkemastraat 
12 te 9865 BO Opende. Tel. 9723 
Penningmeester: Ohr. E. Veenstra, Prov. weg 
95 te 9865 AD Opende. 
Wedstrijd-Sekretaris: Ohr. M. de Haan, Cen
trumweg 18 te 9865 BB Opende. Tel. 9342 
Algemeen-Adjunkt: Ohr. S. Nieuwman, Het
smastraat 10 te 9865 BK Opende Tel. 9752 
Donateurs: Aanmelding kan geschieden bij: 
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H. Kraaijinga, Alkemastraat 12 te 9865 BO
Opende.
Leden: Aanmelding kan tevens geschieden bij:
H. Kraaijinga, Alkemastraat 12 te 9865 BO
Opende.

Oude glorie: Van de heer Kees Gjaltema uit 
Opende ontvingen wij onderstaande foto, 
waarvoor onze hartelijke dank! 

Staande v.1.n.r.: grensrechter Sake Elzinga, 
Adam Pietens, Kees Gjaltema, Tjeerd Veenstra, 
Oeds Eilander en letzen Drost. 

Zittend v.1.n.r.: Joeke v. d. Velde, Been v. d. 
Wijk, Miente Stienstra, Hendrik Cuperus, Geert 
Drost en meester Meijer. 

I 



IN ONZE NIEUWE RIJDENDE WINKEL

kunt U door een veel betere presentatie nog beter dan voorheen
uw keuze doen.

EN..... VOORTAAN NAAST AARDAPPELEN EN FRUIT . . .

DAGVERSE GROENTE!

UWS.R.V.melkman!

Telefoon 9278

Vrijdag 1 december
KLAVERJASSEN

aanvang 8 uur

Zaterdag 2 december
DANSEN

aanvang 8 uur

CAFÉ JAN BOS
in de Parken

Telefoon 9236



Verder ontvingen wij van onze huidige secre
taris een foto van het kampioensteam B-juni
ores van het jaar 1962. 

Staande v.1.n.r.: Douwe Koops, Anne v. d. Wal, 
Bertus IJkema, Teun Top, Jan Vogelzang, Siebe 
v. d. Velde en Gerrit Bakker (leider).

Zittend v.1.n.r.: Pieter Hijlkema, Klaas Fran
kes, Marten Dijkstra, Siete v. d. Wal, Henk 
Kraaijinga, Pieter Bekkema. 

Personen die in het bezit zijn van oude foto's 
m.b.t. onze voetbalvereniging, worden verzocht
kontakt op te nemen met onze secretaris, die
daarna voor publikatie zal zorgen.

Bestuur v.v. Opende 

20 

P. V. NAAR HUIS OPENDE

Op zaterdag 18 december wil de postduiven
vereniging een kipactie houden ter versterking 
van haar clubkas. 
Graag willen wij dit nu onder Uw aandacht 
brengen, zodat U er met uw Kerstinkopen al

vast rekening mee kunt houden. 
Hopende op Uw aller medewerking. 

P.V. naar huis Opende.



Verplaatsen van alle 

keten 

nishutten en romneyhallen 

Tevens levering van keten, 

nishutten, romneyhallen 

garages en zomerhuisjes 

DEAfONTAGE- EN AfONTAGEBEDRIJF 

I/AN BOUWKETEN 

H. Bekkema - Provincialeweg 15 - Opende (Gr.) - Tel. 05946-9293

n1ieden1a 

OOKUW 

autorijschool 
OPENDERWEG 30 · OPENDE 

telefoon 05946-9414 

Elke maandagavond theorie 
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FOTO WI 
onder bet motto 

ent u u eigen dorp ? 
De vorige puzzel heeft men ige puzzelaar be
wogen eens mee te doen, want er z ij n een 
groot aantal oplossingen binnengekomen, die 
ook nog eens allemaal goed waren. 
Een stimulans voor Uw puzzel-redakteur om 
er mee door te gaan. Hij heeft dan ook weer 
36 nieuwe foto's gemaakt, de een wat moei

lijker dan de ander, maar dat zult U in de toe
komst wel zien. 
Wat de vorige puzzel betreft, deze was niet zo 
heel erg moeilijk. Het hek van het nieuwe 
sportveld was op foto nr. 1 te herkennen en 
foto nr. 2 liet de vaart langs de Kaleweg zien 
en foto nr. 3 was eigenlijk dezelfde foto als in 
nr. 1, maar deze liet iets meer zien, het is de 
Poelbuurt naar de Scheiding. 



Uit de vele inzendingen trokken wij: 
De heer R. Hoving, Topweer 9a te Opende. 
als winnaar van deze fotokwis en heeft daar
mee een gratis jaarabonnement op jaargang nr. 
3 van onze dorpskrant gewonnen waam1ee wij 
hem graag van harte willen feliciteren. 

De nieuwe opgave lijkt op het eerste gezicht 
missch ien wat moeil ijk, maar de doorzetters 
onder U zullen er beslist wel uitkomen. 
Een feit willen wij wel geven, foto nr. 1 is niet 

WIE BEDENKT DE NAAM VOOR HET 

NIEUWE SPORTCOMPLEX IN OPENDE???? 

De besturen van de Voetbalvereniging Opende 
en de Korfbalvereniging OKO hebben aan het 
gemeentebestuur gevraagd, of er aan het 
nieuwe sportveldencomplex een naam mag 
worden gegeven. 
Daar is een bevestigend antwoord op gekomen. 
De beide besturen zijn van mening, dat iedere 
inwoner uit Opende een naam kan en mag be
denken. 

het drie-landenpunt, maar beslist in ons eigen 
dorp te vinden, waar? 
Hetzelfde geldt ook voor de foto's nr. 2 en 3, 

waar kunt U dit in ons dorp terugvinden? 
Uw puzzel-redakteur hoopt weer op een stapel 
goede oplossingen die voor 11 december a.s 
gestuurd kunnen worden naar de heer P. Del
haas, Provincialeweg 73, 9865 AC Opende. 
Wederom veel succes. 

PDs. 

Omdat het een gemeentelijk sportpark is, 
moet de gemeenteraad de naam goedkeuren. 
Er moet dan een keuze gemaakt worden uit 
drie namen. Er zal dan ook uit de inzendingen 
door de beide besturen drie namen worden ge
kozen. De uiteindelijke keuze ligt dan bij de 
gemeenteraad. 
De winnaar zal op een passende wijze worden 
beloond. Uw inzendingen worden gaarne ver
wacht voor 1 januari 1979 bij de heer P. Del
haas, Provincialeweg 73, 9865 AC Opende, 
gaarne in een gesloten enveloppe met vermel
ding SPORTPAR K. 
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ZONDAGAVONDZANG 

OncJer d it motto zal voor de vijfde keer in 
successie een avond worden georgan iseerd, en 
wel op zondagavond 26 november a.s. in de 
Gereformeerde Kerk te Open de, aanvang 
19.30 uur. 
Naast de samenzang zal medewerking worden 
verleend door: 
JELLE GEERT POSTMA, Grootegast, orgel
bespeling. Naast de samenzang-begeleiding, zal 
hij tevens enkele nummers ten gehore brengen. 
FREDERIKE BIESMA, Boornbergum, dwars-

UITNODIGING 

fluit. Zij komt reeds voor de derde keer naar 
Opende, dit op veler verzoek. 
JEUGDKOOR CON BRIO, Grijpskerk. Dit 
zeer bekende koor bestaat uit 50 a 60 leden 
en heeft vorig jaar een toernee gemaakt door 
Amerika en Canada. 
Het belooft een mooie avond te worden, die 
voor iedereen toegankelijk is. 
De toegang is gratis, maar ter bestrijding van 
de onkosten zal er wel een collecte gehouden 
worden. Programma's zullen bij de ingang wor
den uitgedeeld. 

PDs. 

Het Bestuur van de Vereniging Plaatselijk Belang nodigt de leden uit 
tot het bijwonen van de 

FE E S TAV ON D 

op vrijdag 24 november 1978 in Eben Haezer. 

De zaal gaat om half acht open. 

De toneelvereniging ,,DE GRENSCLUB" zal opvoeren het stuk: 

,,DE RUWE BOLSTER" (in 4 bedrijven). 

Muziek -Verloting - Daama gelegenheid voor een dansje. 

NIET-LEDEN kunnen zich als lid aanmelden. 

HET BESTUUR 

Wegens plaatsgebrek moesten helaas de oude foto's deze keer achterwege blijven. 
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Nu ook in RODEN
Op 1 november zijn wij ook in Roden met een drukkerij gestart

Daar is het mogelijk Uw stickers e.d.
uit te voeren in

ZEEFDRUK
Dat wil zeggen dat wij kunnen bedrukken:

glas, plastic, stof, hout enz.

Ook beschikken we daar over

LICHTDRUK
voor het kopiëren van bouwtekeningen e.d.

drukkerij marwo-opende
postbus 4 ~ tel: 05946-2132



3 Jaar
VOLLEDIGE GARANTIE

BU L. RENKEMA
Op kleuren televisie • e' -

* Snelle service

* 3 jaar garantie op de beetdbur

« ALLERNIEUWSTE moduul techniek

* eenvoudige bediening

* notenhouten kast

» Nieuwe in.line Hl Brl beeldbuis

* Utftekand geluid, dankilj

CROTE luidtprBker

* «n •*n ultTmaf LAGE PRIJS !

56 cm be«ld
advie»prij»...21«5.-

KONTANT PRIJS

66 cm beeld
advraprijt... 239S,-

KONTANT PRIJS

1699,-

1899,-




